

论文

大功率速调管中寄生振荡问题的实验研究

丁耀根

中国科学院电子学研究所 北京 100080

收稿日期 1991-6-10 修回日期 1991-10-28 网络版发布日期 2009-9-12 接受日期

摘要

本文详细地描述了在S波段20MW大功率速调管和S波段1.5MW宽频带速调管中观察到的两种不同类型的振荡现象。实验和理论分析表明,一种类型的振荡是电子枪区的二极管振荡,另一种类型的振荡是由速调管谐振腔的高次模 TM_{011} 引起的 π 模型单腔振荡。为研制工作稳定可靠的高峰值和高平均功率速调管提供了有价值的理论和实验依据。

关键词 [大功率速调管](#) [二极管振荡](#) [\$\pi\$ 模型单腔振荡](#) [高次模](#)

分类号

ON OSCILLATIONS IN HIGH POWER KLYSTRONS

Ding Yaogen

Institute of Electronics Academia Sinica Beijing 100080

Abstract

Two different types of oscillations observed in S-band 20 MW high power klystron and S-band 1.5 MW broadband klystron are described in detail. Experiments and theoretical analysis show that one type of oscillation is diode oscillation happened in the electron gun region, and the other is π -mode monotron oscillation caused by the first high order mode TM_{011} of the klystron cavities. In order to suppress the diode oscillation, the geometry of the electron gun has been redesigned for destroying the phase condition of the oscillation. In order to overcome the π -mode monotron oscillation, the Q_L of cavities is decreased to 300-400 by plasma coating the microwave attenuation material on the interior surface of cavities. The research work on these types of oscillations provides valuable theoretical and experimental design basis for high peak and high average power klystrons with good performance, high stability and reliability.

Key words [High power klystron](#) [Diode oscillation](#) [\$\pi\$ -mode monotron oscillation](#) [High order mode](#)

DOI :

通讯作者

作者个人主页 丁耀根

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(1605KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献\[PDF\]](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中包含“大功率速调管”的相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

· [丁耀根](#)